



**iF product design award**  
yearbook **2010**

**Product**

Studio Ippolito Fleitz Group  
Büro Augustenstraße  
Office at Augustenstraße

**Design**

Ippolito Fleitz Group  
Identity Architects  
Gunter Fleitz, Peter Ippolito, Sandra Böhringer,  
Inken Wellpott, Christian Kirschenmann  
Stuttgart, Germany

**Manufacturer**

Ippolito Fleitz Group  
Identity Architects  
Stuttgart, Germany

In sechs erfolgreichen Jahren ist das Designbüro Ippolito Fleitz Group mit seinen Aufgaben gewachsen. Architekten und Designer haben sich gemeinsam in der Etage eines alten Bürogebäudes ihren neuen Arbeitsort geschaffen. Die Gestaltung der Räumlichkeiten folgt dem eigenen Anspruch als „identity architects“ – das Büro wird zum identitätsstiftenden Markenzeichen gegenüber den Kunden wie für die eigenen Mitarbeiter. Zwei lange Arbeitstische fördern eine kreative und kommunikative Atmosphäre. Für Besprechungen bieten sich zwei Konferenzräume und verspielte Kommunikationsinseln an. Das Studio mit Küche ist Ort für Inspiration und Entspannung.

The architects and communication designers of Ippolito Fleitz Group have jointly created for themselves a new place of work on a floor of an old office building. Two long work desks cultivate a creative and communicative atmosphere. Shelving and furniture are executed in white or dark wood. Contrasting accents of color are set by textile bands above the workplaces that serve as light switches, and the areas of green plants. In addition to two conference rooms, cheerful communication islands are available for discussions. The studio with spacious kitchen and oversized mirror is a place of both, inspiration and relaxation.



**Product**

WakuWaku Hamburg  
Restaurant-Filiale  
Branch of a restaurant

**Design**

Ippolito Fleitz Group  
Identity Architects  
Peter Ippolito, Gunter Fleitz, Alexander Fehre,  
Sherief Sabet, Silke Schreier, Ting Xiu,  
Monica Trenkler  
Stuttgart, Germany  
Pfarré Lighting Design  
München, Germany

**Manufacturer**

WakuWaku Restaurants GmbH  
Hamburg, Germany

Mit der Eröffnung der ersten Filiale der Restaurantkette WakuWaku in Hamburg gibt das Unternehmen den Startschuss für die selbst ausgerufenen Revolution des Fast-Food-Sektors. Die Unternehmensphilosophie setzt dabei auf ein konsequent umgesetztes Nachhaltigkeitskonzept und preiswertes, gesundes Essen, das extrem schnell zubereitet wird. Aufgabe unseres Studios war es, dieses Schlüsselthema in ein durchgängiges architektonisches Konzept zu übersetzen.

The opening of the first branch of the restaurant chain WakuWaku in Hamburg gives the starting signal for the company's self-proclaimed revolution of the fast food sector. WakuWaku's philosophy revolves around a consistently implemented concept of sustainability and good value, healthy food, which is prepared extremely quickly. Our studio's task was to translate the principle of sustainability into an overriding architectural concept.